

# Referat af Udearealudvalgets møde den 18. april 2024

## 1. **Valg af ordstyrer**

Anne blev valgt

## 2. **Valg af referent**

Henrik blev valgt

## 3. **Kage: Anne**

Virkelig god is

## 4. **Fremvisning og drøftelse af Jens' PowerPoint oplæg**

Jens arbejder videre med de resterende slides om genplantning.

Vi kom frem til, at det ikke var nødvendigt at lave slides til præsentationen af Træpolitik og Træregnskab.

## 5. **Fortsat drøftelse af Jens' materiale om træregnskab og træpolitik mhp. fremlæggelse til informationsmødet.**

Træregnskab.

Regnearket, som beskrevet på sidste møde, bruger vi som registreringværktøj. Vi registrerer ID, art og lokation. De øvrige feltnavne benyttes kun, når der er behov for registrering af behov for pleje. På sigt kan vi måske komme frem til at bruge GIS. BO-VEST er ikke afvisende overfor tanken om at bruge GIS, men overvejer stadig. Vi afventer nærmere fra BO-VEST

Træpolitik

Vi må undersøge nærmere, om Rambøll og NCC stadig står fast på anbefalingen om, at der ikke må plantes store træer inden for 4 meter fra soklernes omfangsdræn.

Afsnittet om træer og andre grønne planters CO2 optag omformuleres, så ordvalget ikke i sig selv giver anledning til misforståelser.

Beskrivelsen af ahorns / ærs oprindelse udelades. Der var på mødet tvivl om, hvilke kilder der kan lægges til grund.

Jens T skriver nye versioner af Træpolitik og Træregnskab mhp fremlæggelse på dialogmødet den 6. maj.

## 6. **Fortsat drøftelse af Jens' materiale om genplantning mhp. fremlæggelse til informationsmødet.**

Div slides der illustrerer den seneste version af Genplantningsplanen.

Ved genplantningen af pladsen nord for Væverlængen skal der sikres frit lysindfald for de nordvendte vinduer i Væverlængen

Jens T. laver en tegning af forslaget til omplantning af den lille høj nord for Færgen.

Jens T markerer Genplantningen på et kort om HS. Thomas sender et kort til Jens T.

- 7. Drøftelse af økonomi, så vi er ENIGE om, hvad der skal udmeldes til dialogmødet. Hvis vores beløb ikke rækker til det hele, hvordan vil vi så prioritere? Købe færre træer? Købe mindre træer? Udelukkende støtte indkøb til fællesarealer, og ikke til fx trappe- og radonrørsforskønnelse? Søge forstærkning andre steder? Skal vi orientere om vores prioriteringer ved dialogmødet?**

Er de ca 800.000 henlagt og kan strengt taget bruges i 2024? Det går vi ud fra. Efter mødet har referenten tjekket at: Hyldetryk 382 nævner 827.000 afsat i langtidsplanen for 2023 - 2026. Besluttet på Beboermøde den 28. september 2022

Efter beboermødet mandag den 27. maj kan vi pege på en økonomisk plan for genplantning.

Den endelige Genplantningsplan med økonomi mv tager vi på beboermøde i september 2024

- 8. Træplantning ved rørføringer: skal vores anbefaling lyde på, at træer SKAL stå min. 4 meter fra radonrør/dræn? Eller skal vi i stedet anbefale en beskyttende afskærmning af rør, og i så fald anbefale materiale, mål og placering af beskyttelsen? Evt. vi lave en tegning?**

På mødet blev beslutningen, at vi ikke i de skriftlige oplæg kommer omkring 4 meters hensynet til omfangsdrænet. Vi nævner det på møderne den 6. og 27. maj. Desuden vil vi tjekke nærmere med Rambøll og NCC, hvad der skal være gældende planteafstand til omfangsdrænet.

- 9. Praktisk planlægning af selve dialogmødet - formidling af dagsorden, lokale, nøgle osv.**

**Forslag til foreløbig dagsordenspunkter til dialogmødet:**

- A. PowerPoint med planteforslag og efterfølgende drøftelse med beboere.**
- B. Træpolitik og regnskab forklares og drøftes.**
- C. Økonomi: indkøb, prioritering og beslutningsgang i forhold til finansiering**
- D. Plantning nær rørføringer**

Div regelsæt for indkaldelse til beboermødet den 27. maj sender Jens rundt til UAU

Lis skriver indkaldelse til dialogmøde 6. maj  
Genplantningsdokument, Træpolitik og Træregnskab som bilag til mødet.  
Thomas lægger indkaldelse på FB  
Henrik lægger indkaldelse, dagsorden og bilag på Hyldenet.dk

Anne Tittmann byder velkommen

Lis er ordstyrer

Henrik skriver sammenfatning af mødet

Vi mødes 18.30 for , lave kaffe stille stole på plads  
Lis køber kager, kaffe the

**10. Orientering om møde med Danny den 11. marts vedr. pleje af grønne områder.  
Se desuden Henriks udsendte opsummering fra mødet  
Mht de mere professionelle grøn pleje har Jens et bud på en aktør. Afventer  
en beskrivelse.**

Jens T har som nævnt deltager i en konference med deltagelse af grøn-pleje-aktører, der på egen og kvalificeret hånd kan tage stilling til den daglige pleje indenfor rammen af en kontrakt.

Jens T har rekvireret nærmere beskrivelse af denne arbejdsform. Med det som udgangspunkt tager vi endnu et møde, hvor vi overvejer forslag til udbud, Vi giver dette som anbefaling til AB

HS og GB har i samarbejde og med fra BO-VEST planlagt en konference for BO VEST boligforeninger om grøn pleje. UAU kan deltage.

**11. Beskæring af frugttræer**

Her midt i april har Det Grønne Kompagni givet frugttræerne og andre træer en forårsbeskæring. Følger den plan vi tidligere har beskrevet

12.

**Dato for næste møde.**

Næste UAU-møde den 8. maj kl 19.00

**13. Kage til næste møde**

Lis bager en kage